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П Р О Т О К О Л 

 
 

София, 17.08.2023 г. 

 
от Обществено обсъждане 

 

на проект на решение относно заявление с вх. № Е-15-57-9 от 08.03.2023 г. на 

„Овергаз Мрежи” АД за утвърждаване на цени за снабдяване с природен газ за 

периода 2023 – 2024 г. и заявление с вх. № Е-15-57-10 от 08.03.2023 г. на „Овергаз 

Мрежи” АД за утвърждаване на цени за пренос на природен газ през 

газоразпределителната мрежа и цени за присъединяване на клиенти към 

газоразпределителната мрежа за периода 2023 – 2024 г.    

 

Днес, 17.08.2023 г. от 10:40 ч. в сградата на Комисията за енергийно и водно 

регулиране (КЕВР, Комисията) се проведе обществено обсъждане на Комисията в 

състав Енергетика, ръководено от председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 
 

 На общественото обсъждане присъстваха членът на Комисията Благой 

Голубарев и главният секретар Росица Тоткова (без право на глас). 

 

На общественото обсъждане присъстваха М. Димитров – директор на дирекция 

„Природен газ“ и експерти на КЕВР.  

 

Общественото обсъждане беше излъчено в реално време чрез интернет 

страницата на Комисията.  

 

Председателят откри общественото обсъждане и констатира, че не са налице 

правни пречки за провеждането му. 

 

Чрез съобщение на интернет страницата на Комисията, съгласно решение на 

КЕВР по Протокол № 257/09.08.2023 г., т. 2, за участие в общественото обсъждане на 

проекта на решение относно заявление с вх. № Е-15-57-9 от 08.03.2023 г. на „Овергаз 

Мрежи” АД за утвърждаване на цени за снабдяване с природен газ за периода 2023 – 

2024 г. и заявление с вх. № Е-15-57-10 от 08.03.2023 г. на „Овергаз Мрежи” АД за 

утвърждаване на цени за пренос на природен газ през газоразпределителната мрежа и 

цени за присъединяване на клиенти към газоразпределителната мрежа за периода 2023 

– 2024 г., са поканени заинтересовани лица по смисъла на чл. 14, ал. 2 от Закона за 

енергетиката - държавни органи, браншови организации, енергийни предприятия, 

клиенти и организации на потребители. 
 

Проектът на решение относно заявление на „Овергаз Мрежи” АД за 

утвърждаване на цени за снабдяване с природен газ за периода 2023 – 2024 г. и 

заявление за утвърждаване на цени за пренос на природен газ през 

газоразпределителната мрежа и цени за присъединяване на клиенти към 



 

 

София 1000, бул. "Кн. Ал. Дондуков" № 8-10 
тел.: (02) 988 87 30; факс: (02) 988 87 82 

www.dker.bg, dker@dker.bg стр. 2 от 7 

 

[TLP-WHITE] 

Ниво 0 
 

газоразпределителната мрежа за периода 2023 – 2024 г. е изготвен от работна група в 

състав: Милен Димитров, Елена Маринова, Ремзия Тахир, Грета Дечева, Михаела 

Андреева, Хриси Йорданова, Любослава Джоргова, Теодор Хиков, Рада Башлиева. 

 

Съгласно решение на КЕВР по Протокол № 257/09.08.2023 г., т. 2, е осигурена и 

възможност за дистанционно участие чрез програмата за съобщения Skype. 

 

С писмо на КЕВР с изх. № Е-15-57-9/09.08.2023 г. като заинтересовани лица са 

поканени: Федерация на потребителите в България, Българска национална 

асоциация „Активни потребители“, Комисия за защита на потребителите, 

Столична община, СОР Банкя, община Божурище, община Бургас, община 

Карнобат, община Ямбол, община Нова Загора, община Стара Загора, община 

Нови пазар, община Варна, община Кюстендил, община Монтана, община 

Петрич, община Мездра, община Банско, община Разлог, община Асеновград, 

община Първомай, община Пазарджик, община Пещера, община Русе, община 

Горна Оряховица, община Велико Търново, община Лясковец, община Попово, 

община Разград, община Исперих, община Ловеч, община Павликени, община 

Левски, община Бяла, община Кубрат, „Овергаз Мрежи” АД.   

Федерация на потребителите в България, Българска национална асоциация 

„Активни потребители“, Комисия за защита на потребителите, Столична община, СОР 

Банкя, община Божурище, община Бургас, община Карнобат, община Ямбол, община 

Нова Загора, община Стара Загора, община Нови пазар, община Варна, община 

Монтана, община Петрич, община Мездра, община Банско, община Разлог, община 

Асеновград, община Пазарджик, община Пещера, община Русе, община Горна 

Оряховица, община Велико Търново, община Лясковец, община Попово, община 

Разград, община Исперих, община Ловеч, община Павликени, община Левски, община 

Бяла, община Кубрат не изпращат свои представители и не са заявили дистанционно 

участие чрез програмата за съобщения Skype. 

 

Заявила участие в общественото обсъждане чрез програмата за съобщения Skype 

e: 

 г-жа Ана Николова – секретар на община Първомай. 

 

Заявилите присъствено участие в общественото обсъждане са: 

 г-жа Росица Плачкова – заместник кмет на община Кюстендил; 

 г-н Кирил Марковски – изпълнителен директор на „Овергаз Мрежи” АД; 

 г-н Светослав Иванов – упълномощен представител на „Овергаз Мрежи” АД; 

 г-жа Анна Прешелкова – заместник изпълнителен директор на „Овергаз Мрежи” 

АД; 

 г-жа Василена Василева – главен юрисконсулт на „Овергаз Мрежи” АД; 

 г-н Георги Александров – мениджър „Себестойност и цени“ в „Овергаз Мрежи” 

АД. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

В рамките на общественото обсъждане се дава думата на всичките институции, 

организации, асоциации и други, както включително и частни лица, да изразят 
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отношение по проекта на решение, изготвен от работната група. В тази връзка 

Комисията за енергийно и водно регулиране покани Федерация на потребителите в 

България, покани Асоциация на Активните потребители, Комисия за защита на 

потребителите, Столична община, след което следват всички общини, чието 

газоснабдяване се осъществява от „Овергаз Мрежи” АД. Няма смисъл да ги изброявам. 

За съжаление почти никой от изброените не се отзова на нашата покана. Единствено 

искам да отбележа, че тук присъствено ще вземе отношение г-жа Росица Плочкова, 

която е заместник кмет на Кюстендил и ще представи позицията на община Кюстендил 

и също по канала за комуникация Skype - г-жа Ана Николова, която е секретар на 

община Първомай. Разбира се, тук са и представителите на „Овергаз Мрежи” АД. За 

протокола отново ще ги изброя. Това са: г-н Кирил Марковски – изпълнителен 

директор на дружеството, г-н Светослав Иванов – упълномощен представител, г-жа 

Ана Прешелкова - заместник изпълнителен директор, г-жа Василена Василева - главен 

юрисконсулт и г-н Георги Александров – мениджър „Себестойност и цени“. Започваме 

с външните участници в общественото обсъждане. Г-жо Плачкова, заповядайте, имате 

думата да ни представите становището на община Кюстендил. 

 

Росица Плачкова – заместник кмет на община Кюстендил: 

Благодаря много за възможността, която давате. Като представител на община 

Кюстендил и на потребителите и лично съм потребител на тази услуга. Изцяло 

подкрепям становището на Комисията. Благодаря за Вашата компетентност. Само 

искам да Ви направя малка забележка. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Разбира се, в рамките на обсъждането. 

 

Росица Плачкова – заместник кмет на община Кюстендил: 

По отношение не на това, което сте свършили, за което Ви благодаря. Смятам, 

че компетентно сте извършили и абсолютно правилно, слушайки дискусията, която се 

проведе, беше изключително полезна за мен, защото се отклонявам сега към 

забележката си. Нямах възможност да се запозная с проекта на решение благодарение 

на това, че в писмото, което сте изпратили до общината и до всички заинтересовани, 

просто не сте указали начина, по който, как да се намери това решение. Влизайки в 

сайта наистина е изключително трудно да се намери, какво се търси. Дори по заглавни, 

по думички не може да се намери нищо. Това вероятно е проблем на Вашия сайт. 

Вероятно.  Но бихте могли в самото писмо да напишете, как да се намери. Малко така, 

за да може да стане достъпно, включително и до повече…, до по-голям кръг хора, за 

което Ви моля да вземете бележка и да имаме по-голяма възможност. Сега, обсъждайки 

причината за днешното ни събиране, аз не можах… Индиректно стигам до някакво 

заключение, че вероятно „Овергаз Мрежи” АД са поискали увеличаване на цената. Така 

ли е? Не мога да разбера. Няма откъде и да прочета. Няма как да се запозная. Как да 

изразя становище при положение, че не знам, какво се обсъжда, номер едно. Номер две, 

подкрепям Вашето решение затова, защото го намирам за законосъобразно и правилно 

изведено. Това ми е единственото основание. Благодаря! 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-жо Плачкова. Аз Ви благодаря за забележката, която 

направихте, защото всяка забележка и препоръка, която подобрява работата на 

Комисията, я посрещам с голяма удовлетвореност. Моля, тук са представителите на 
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връзки с обществеността и на администрацията, която отговаря за организирането на 

публичните заседания. В следващите подобни покани за участие трябва да бъде 

показан линк, който директно да Ви отвежда към документа, който ще бъде 

разглеждан, защото останалото наистина не е добре. Благодаря! 

Преминаваме към г-жа Ана Николова, която е секретар на община Първомай, по 

канала за комуникация Skype! 

 

Служител от КЕВР потърси г-жа Ана Николова – секретар на община 

Първомай, за видео разговор чрез програмата за съобщения Skype, но не беше 

осъществена връзка.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Не е ли указан телефон, по който да се потърси връзка? Защото иначе трябва да 

изключим този участник. 

 

Служител от КЕВР потърси г-жа Ана Николова – секретар на община 

Първомай, за телефонен разговор, но не беше осъществена връзка.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Не. Колеги, в крайна сметка това не е голям проблем, по причина, че в рамките 

на 14-дни след днешното заседание всеки участник, независимо присъствено, по канал 

за  комуникация Skype или следил за нашето заседание, та дори и без това, но запознат 

с проекта на решение, може да предостави писмено своето становище в Комисията. 

Становищата да се адресират до мен, след което аз, разбира се, се запознавам с тях и ги 

препращам на работната група. В обяснителната записка към финалния текст за 

решение работната група е длъжна да даде становище по всяко едно предложение, 

независимо дали се приема или се отклонява. Бъдете сигурни, че това ще бъде 

направено. Тази възможност има и г-жа Николова. Не зная коя е причината да не може 

да се осъществи връзка с нея към момента. За последен път. 

 

Служител от КЕВР отново потърси г-жа Ана Николова – секретар на община 

Първомай, за видео разговор чрез програмата за съобщения Skype, но отново не беше 

осъществена връзка.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Очевидно не е на линия. Да, сега аз се обръщам към заявителя „Овергаз Мрежи” 

АД. Г-н Марковски, нещо различно от това, което беше говорено в дискусията, в 

откритото заседание, ако желаете моля, допълнете. 

 

Кирил Марковски – изпълнителен директор на „Овергаз Мрежи” АД: 

Не, няма какво да допълня. Искам само категорично да кажа, че не сме съгласни 

с протокола, с проекта на решение.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Вие ще представите писмено становище по проекта на решение. 

 

Кирил Марковски – изпълнителен директор на „Овергаз Мрежи” АД: 

Да, да, разбира се, като апелирам все пак да се вслушате в думите на колегите и 

да се опитаме да търсим и да намерим вариант, в който да не губим повече време. И 
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такива конфронтации на пазара, и между нас, и между участниците, няма полза никой 

от тях.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Марковски! Обръщам се към работната група. Нещо, което да 

допълните различно от дискусията, която водихме? 

 

М. Димитров – директор на дирекция „Природен газ“: 

Г-н Председател, работната група няма какво да допълни различно от това, което 

вече беше казано. По отношение на запитването на г-жа Плачкова от община 

Кюстендил за цените, дали са по-високи. С подаденото заявление за утвърждаване на 

цени на дружеството, тези цени, които са поискани за утвърждаване са по-високи от 

тези, които са утвърдени и действащи към момента. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря, г-н Димитров! Разбира се, ще допълня, че Вие ще получите, 

анализирате и ще вземете отношение по всички предложения и становища, които ще 

Ви бъдат адресирани в следващите две седмици. 

 

М. Димитров – директор на дирекция „Природен газ“: 

Да, разбира се, да. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Категорично. Заповядайте, г-н Иванов! 

 

Светослав Иванов – упълномощен представител на „Овергаз Мрежи” АД: 

От името на „Овергаз Мрежи” АД, но аз благодаря на г-н Димитров, че засяга 

темата. Исках на г-жа Плачкова да дам конкретен и малко по-ясен отговор. Когато се 

правят сравнения общо взето трябва да знаем, че обективните са по-важни от 

субективните. Със сигурност е верен фактът, че сме поискали изменение на цената, т.е. 

на тарифите на компанията, в посока нагоре и затова си има съответните обективни 

фактори, като основната цел на компанията е да продължи да бъде гарант на качеството 

на услугите и сигурността на снабдяването. Това първо, а не за да увеличава например 

възвръщаемостта си или печалбите. Това са лимитирани неща по Наредба и ние всички 

ги знаем. Второ, когато сравняваме така нещата, трябва да се сравняваме и с 

останалите. Вие взехте повод днес от едни мои думи да ме сравните с останалите 

компании. Трябва да сме наясно, че въпреки исканото днес изменение от компанията 

нашите цени продължават да са сред средните, като размери за територията на 

страната. И да не забравяме, че все пак това, което ние получаваме от пазара, като 

тарифа, като приходи,  формирани от тарифата, са една, хайде да не я наричам 

незначителна, но значително по-малко от една четвърт дори от сметките, които в 

крайна сметка потребителят плаща. Ако някой има претенции към сметките си, а аз в 

момента не виждам основание за това, защото газът продължава да е най- 

конкурентното гориво, той трябва да ги търси на друго място, но това е един доста по-

сложен разговор. Иначе искам да кажа, че нашата компания винаги е била гарант за 

достатъчно добър и ползотворен диалог с общините и едва ли домакинството на 

Комисията е необходимо, за да си изясняваме въпроси, като този, който беше зададен 

на тази маса. Ние, да припомня, че сме от първите компании в страната, които са 

изградили газоразпределителна мрежа и това ми дава основание да припомня на 
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всички, че първият линеен метър газоразпределителна мрежа беше построен от 

„Овергаз Мрежи” АД в гр. Първомай и първият разпределен куб. м. природен газ беше 

на 31 декември 1995 г. именно в гр. Първомай. Благодаря Ви! 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря, г-н Иванов! За съжаление, не можахме да осъществим връзка с г-жа 

Николова, която е секретар на община Първомай. Може би тя щеше да каже нещо 

свързано и с това. Преди да закрия общественото обсъждане… Нямате изказване нали, 

г-н Голубарев? Две неща искам да повторя и то е за протокола и за тези, които ни 

слушат, а именно, че, първо,  има 14-дневен срок за представяне на писмени становища. 

Становище може да представи всеки български гражданин било като лице, било чрез 

организация. Под всякакъв вид. Второ, отново, защото сме в отделно заседание, да 

оповестя, че насрочвам закритото заседание, на което Комисията ще се произнесе с 

решение по заявлението на „Овергаз Мрежи” АД на 13.09.2023 г. 

 

Говори се без микрофон 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Не мога да кажа, не съм го проверил, 13-ти септември не зная какъв ден е. Може 

би ще ни кажат. 

 

Р. Тоткова говори  без микрофон 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Това там септември ли е отдолу? Я вижте. Тринадесети е сряда. Точно така. 

 

Р. Тоткова говори  без микрофон 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Да, да, да, не е петък. Колеги от „Овергаз Мрежи” АД, благодаря Ви за 

участието, за представителността и за силната дискусия, която проведохме. Тя е 

полезна, защото поне от тридесет години насам, всеки един от нас има правото да бъде 

различен в становище, в поведение, във всичко. Благодаря Ви! 

 

С. Иванов говори без микрофон 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Тридесет и три. Точно така. Даже четири. 

 

Говори се без микрофон 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Още не са се навършили. Благодаря Ви! 
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Приложение: 

1. Писмо на КЕВР с изх. № Е-15-57-9/09.08.2023 г. - покана до заинтересованите 

лица относно заявление на „Овергаз Мрежи” АД за утвърждаване на цени за 

снабдяване с природен газ за периода 2023 – 2024 г. и заявление за утвърждаване на 

цени за пренос на природен газ през газоразпределителната мрежа и цени за 

присъединяване на клиенти към газоразпределителната мрежа за периода 2023 – 2024 

г.    

 

 

 

ЧЛЕН НА КЕВР:       ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

 

       

.................................................                 ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

 Б. Голубарев 

 

          ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 

  

               РОСИЦА ТОТКОВА 

         
 

Протоколирал: 

 

 И. Зашева - главен експерт 

 


